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Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
Juridiskt bindande 

Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2024-04-16 

Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen, klockan 08.30-15.43. Avbrott för lunch 
klockan 12.07-13.00. 

 
  
Beslutande Kjell Öjeryd (V) 
 Robin Fransson (V) 
 Pia Sjöberg (S) 
 Magnus Norlund (M), jäv § 47 
  
Tjänstgörande ersättare Jan Lövgren (S) 
 Kristina Axelsson (C), klockan 13.00-14.35 § 50 
  
Ej tjänstgörande ersättare  Kristina Axelsson (C), deltog 08.30-12.07, 14.35-15.30, jäv § 47  
 
   
Övriga deltagare Marie Strinnholm, kommunchef 
 Melker Holmberg, nämndsekreterare 
 Jan Ask, tillförordnad HR-chef, §§ 34, 48 
 Anette Edvardsson, IT-chef, § 35 
 Sara Grundström, kanslichef, §§ 37–39 
 Elin Bergarp, teknisk chef, §§ 40–43, 48 
 Erika Hjukström, utvecklingschef, §§ 44, 46, 48 
 Henrik Sjöström, kultur- och fritidschef, §§ 44–45, 50 
 Linda Gustafsson, utbildningskoordinator omsorgsverksamheten, § 44 
 Anneli Andersson, skolchef, § 49 
 Linda Tjälldén, projektledare Youth Up North, § 50 
 Helena Forsgren, projektledare Youth Up North, § 50 
  
 
Utses att justera Magnus Norlund (M) §§ 31–46, 48–50 Pia Sjöberg (S) § 47  
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt den 19 april 2024. 
 
 
Sekreterare  Digital signatur Paragrafer 31–50 
  Melker Holmberg 
 
Ordförande  Digital signatur 
  Kjell Öjeryd (V) 
 
Justerande  Digital signatur 
  Magnus Norlund (M) §§ 31–46, 48–50 Pia Sjöberg (S) § 47 
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__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 
Sammanträdesdatum 2024-04-16 Paragraf 31–50  
 
Datum för anslagets uppsättande 2024-04-19 Anslaget tas ner efter 2024-05-11 
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift  
 Melker Holmberg 
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Au § 31 
 
Fastställelse av ärendelistan 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendelistan fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av justerare 
4 Fastställelse av ärendelistan 
5 Meddelanden 
6 Information ordförande och kommunchef 
7 Personalärenden 2024 2024/79 
8 Bredbandsinformation 2024 2024/78 
9 Beredskapsinformation 2024 2024/76 
10 Kommunstyrelsens delegeringsordning 2022-2026 
 revidering  2024/207 
11 Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt  2023/221 
12 Fullmäktiges program för verksamhet som utförs av 
 privata utförare  2023/359 
13 Medborgarförslag – Vattendragen 2022/328 
14 Möjlighet till långtidsparkering för bussresenärer 2023/515 
15 Medborgarförslag - Öka inflyttningen i Ammarnäs 2022/525 
16 Förslag till mindre revidering av gällande avfallsföreskrifter 2023/493 
17 Information Fritidsbanken 2023/600 
18 Utredning av cykelbana, pumptrack och skatepark 2023/518 
19 Revidering handlingsplan bygdemedel 2024 2023/437 
20 Yttrande övriga ansökningar bygdemedel 2024 2023/437 
21 Förslag om försäljning av Inlandståget AB – separat protokoll 2024/81 
22 Verksamhetsplaner 2024 - kommunstyrelsen verksamheter 2024/194 
23 Medel till Lärarlönelyftet 2016/345 
24 Information Youth Up North 2023/470 
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Au § 32  
 
Meddelanden 

Allmänna utskottets beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 18 december 2023 ((Dnr  

2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 9 februari 2024 (Dnr 2024/112-

021) 
- Länsstyrelsen Västerbotten – Beslut om licensjakt efter lodjur i 

Västerbottens län 2024, 218-739-2024 (Dnr 2024/119-434) 
- IT-chef – Svar på skrivelse om fiber till Staggträsk by (Dnr 2024/132-534) 
- Bergsstaten – Beslut om undersökningstillstånd för området Brännaberget 

nr 102 i Sorsele kommun i Västerbottens län, BS 200-77-2024 (Dnr 
2024/93-436) 

- Bergsstaten – Beslut om undersökningstillstånd för området Rabnaträsket nr 
101 i Sorsele kommun i Västerbottens län, BS 200-80-2024 (Dnr 2024/94-
436) 

- Blattnicksele Lanthandel AB, Blattnicksele – Servicepunktsstrategi med 
uppdragsavtal (Dnr 2021/122-059) 

- Arvidsjaurs kommun – Verksamhetsberättelse upphandlingsenheten år 2023 
(Dnr 2019/150-106) 

- Arvidsjaurs kommun – Godkänner verksamhetsberättelsen år 2023 för 
Gemensam organisation för upphandling, Kommunstyrelsen 2024-03-26 § 
57 (Dnr 2019/150-106) 

- Tillväxtverket – Beslut om utbetalning med 121 996 kronor i projektstöd, 
projektet Utveckling av medskapandeprocesser för hållbar service i Sorsele 
kommun, 2022-2054-4 (Dnr 2022/210-060) 
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Au § 33  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
Har deltagit på uppvaktning av Emil Harr, skoterföraren från Buresjön, som 
vunnit amerikanska proffsserien ”AMSOIL Snowcross Championship”. 
 
VIKOM, Vindelälvskommunerna Sorsele, Lycksele, Vindeln och Vännäs, hade 
ägarsamråd föregående vecka. En fundering finns om att VIKOM och 
biosfärsområdet Vindelälven-Juhttátahkka bör gå samman.  
 
Ordförande deltog på Västerbottens samhällsplaneringsdagar i Lycksele i mars. 
Under dessa dagar tas många viktiga frågor upp, och det är betydelsefullt att 
inlandsperspektiven kommer fram. 
 
Angående rekrytering till kommunchef under nuvarande kommunchefs 
föräldraledighet så är tilldelningsbeslut underskrivet. Avtalsspärren gällde till 
och med igår 15 april och avtal hade kunnat skrivas idag 16 april, men det 
visade sig att detaljer i tilldelningsbeslutet gjorde att tilldelningsbeslutet måste 
göras om. Det nya tilldelningsbeslutet blev underskrivet under gårdagen och 
det blev därmed en avtalsspärr på ytterligare 10 dagar. Förhoppningen är att det 
därefter finns ett färdigt avtal. 
 
Ordförande har deltagit på ägardialog om Inlandsbanan. Ett ärende på dagens 
sammanträde med allmänna utskottet gäller Inlandsbanan och försäljning av 
Inlandståget AB.  
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
Internkontroll 
Under hösten påbörjade kommunledningsgruppen ett arbete med att se över 
revidering av kommunens internkontroll. I samband med detta gjordes en 
revision på internkontrollen varför vi valde att pausa det påbörjade arbetet för 
att vänta in revisionens återkoppling. En återkoppling som kom i slutet av 
januari. Kommunchef har i dialog med kommunstyrelsens ordförande tagit 
kontakt med revisor Bo Renberg på PWC och fått respit med att lämna svar på 
revisionens granskning av vår internkontroll. Kortfattat så har behovet av respit 
sin grund i att det är ett omfattande arbete som behöver göras och tid har inte 
funnits i kommunledningsgruppen att under början på året hantera denna fråga, 
av flera olika anledningar, men bland annat på grund av intensivt arbete med 
bokslut och budget. Dessutom ska svar lämnas mitt i övergången till en 
tillförordnad kommunchef under nuvarande kommunchefs föräldraledighet, 
vilket blir en olycklig period för att kunna färdigställa detta arbete. Uppdraget  
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Au § 33, forts 
 
kommer således att överföras till tillförordnad kommunchef att arbeta med 
fram till den 10 september. Svar till revisionen ska lämnas i samband med 
kommunstyrelsens sammanträde den 10 september. 
 
Genomfört en två dagars stabsmetodikutbildning 
Under vecka 15 genomförde delar av förvaltningen en två dagars utbildning i 
stabsmetodik. Det var mycket uppskattat och mycket lärorikt! Det planeras för 
att skicka ett antal medarbetare på en stabschefsutbildning under hösten, samt 
att vi kommer att se över möjligheterna att tillsammans inom Region10 
genomföra gemensamma ”funktionsutbildningar”. Kommunen behöver 
säkerställa att organisationen är rustad för att möta de utmaningar och krav som 
präglar den tid vi lever i. I dagens samhälle är det av avgörande betydelse att vi 
som ledare och chefer förstår och behärskar effektiva strategier för att hantera 
många olika komplexa situationer och kriser. Stabsmetodik är en erkänd och 
beprövad metod för att strategiskt planera, koordinera och genomföra insatser i 
komplexa situationer. Genom att förse cheferna med de nödvändiga verktygen 
och kunskaperna för att tillämpa denna metodik, rustas förvaltningen för att 
möta dagens utmaningar och även vara förberedda på framtida oväntade 
händelser och kriser. 
 
Beredskapsturné 
Kommunstyrelsens ordförande, kommunikatör, beredskapssamordnare och 
kommunchef genomför just nu en beredskapsturné runt om i kommunen. 
Under föregående vecka träffade vi medborgare i Ammarnäs och Gargnäs. Igår 
måndag 15 april var vi i Blattnicksele och idag tisdag 16 april genomförs den 
sista träffen, vilket sker i Sorsele. Kommunens kommunikatör har tagit fram en 
lokal broschyr motsvarande den som MSB, Myndigheten för samhällsskydd 
och beredskap, har gett ut,”Om kriget/krisen kommer”. Många andra 
kommuner har uppmärksammat detta arbetssätt och har velat ta del av det 
material som vi tagit fram. Vi upplever att det har varit uppskattat av 
medborgarna. 
 
Rekryterar just nu en beredskapssamordnare 
Då kommunens beredskapssamordnare har sagt upp sig (flyttar till Umeå) så 
söks just nu en ersättare. Sista ansökningsdag är den 24 april. 
 
Arbetslöshetssiffrorna för februari  
I slutet av februari var nära 359 000 personer inskrivna som arbetslösa i riket, 
vilket är en ökning med 18 000 personer jämfört med samma månad 2023. Det  
innebär att arbetslösheten har stigit från 6,5 till 6,8 procent. 
Långtidsarbetslösheten fortsätter stiga. De varsel vi ser kommer framför allt 
inom tillverkningsindustrin, byggbranschen och handeln. Tittar man på 
”ligaplaceringarna” för riket är de i princip oförändrade. Skåne, Gävleborg och  
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Au § 33, forts 
 
Södermanland fortsätter ha landets högsta arbetslöshet, medan Norrbotten och 
Västerbotten alltjämt har den lägsta.  
 
Rikets snitt 6,8 % 
Skåne 9,1 % 
Västerbotten 4,0 % 
 
Alla kommuner i Västerbotten har en arbetslöshet som ligger lägre än rikets. 
Sorsele kommun har länets – och landets! – lägsta arbetslöshet med våra 2,7 %.  
För att ta det i antal i stället för procent: i Västerbotten fanns 5 567 arbetslösa 
medan det i Skellefteå, för att ta en riktig tillväxtkommun som exempel, fanns 
1 306 arbetslösa. I Sorsele var motsvarande siffra 29 personer.  
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Au § 34 Dnr 2024/79-029 
 
Personalärenden 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras 
 
Ärendebeskrivning 
Tillförordnad HR-chef informerar bland annat om; 
 
Den 22 mars hade cheferna färdiga förslag på ny lön till alla medarbetare. 
Avstämning är gjord med alla fackförbund som har en överenskommelse. Just 
nu meddelar chefer den nya lönen till medarbetarna. Den nya lönen betalas ut 
med aprillönen, till medlemmar i de fackförbund som har avtal klara. 
 
Det föreligger varsel om stridsåtgärder som dock inte berör Sorsele kommun, 
där Kommunals varsel träder i kraft på 18 april medan Vårdförbundets varsel 
träder i kraft 25 april. 
 
Fredag 19 april är det sista dag för inlämning från verksamheterna avseende det 
systematiska arbetsmiljöarbetet. Därefter kommer det sammanställas för att 
kunna redovisa det för kommunstyrelsen.  
 
Arbete pågår för att få en överblick vad beträffar semesterplaneringen inom 
kommunen. 
 
Socialtjänsten har beredskap som innebär att någon alltid är möjlig att nå, det 
tittas på olika lösningar för detta och på vad lagen säger. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av tillförordnad HR-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 35 Dnr 2024/78-534 
 
Bredbandsinformation 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras 
 
Ärendebeskrivning 
Upphandling är i gång gällande markarbeten och fiberblåsning samt 
fibersvetsning. Informationsmöte för intresserade entreprenörer hölls i mars. 
Upphandlingen är nu publicerad och avtal förväntas kunna skrivas under maj 
månad. 
 
Dialog förs med projektresurs för stöd gällande färdigställande av beviljade 
bredbandsprojekt. 
 
IT-chef gav en genomgång av projektöversikt och status för 
ombyggnationssträckor.  
 
Information och statistik visades från Sorsele kommuns utfall i 2023 års 
mobiltäcknings- och bredbandskartläggning från PTS, Post- och telestyrelsen, 
sammanställd av Region Västerbottens bredbandskoordinator. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 36 Dnr 2024/76-016 
 
Beredskapsinformation 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Eftersom kommunens beredskapssamordnare sagt upp sig och slutar i slutet av 
juni ligger pågår just nu en rekrytering. Till detta hör även att vissa 
förändringar i årets planering gjorts.  
 
Arbetet med kontinuitet har inte kunnat fortsätta enligt plan i år utan fokus 
ligger på att färdigställa policy och riktlinjer innan juli så att en efterträdare kan 
ta vid. 
 
Just nu jobbas det för fullt för att ta fram en handbok för krisledning samt 
riktlinjer för kontinuitet. 
 
Ny lag om cybersäkerhet 
I mars presenterades en ny lag om cybersäkerhet som nu kommer ställa höga 
krav på kommunens arbete med systematisk informationssäkerhet. Policyn är 
redan antagen av kommunfullmäktige 2023-09-25 § 112, och riktlinjer är under 
framtagande. Lagen är föreslagen att börja gälla 1 januari 2025. Vi har ett visst 
arbete att göra för att få så mycket som möjligt på plats i år. 
 
Rekrytering av informationssäkerhetssamordnare/säkerhetssamordnare 
Kopplat till informationssäkerhet har vi sökt ett statligt stöd via Socialstyrelsen 
där vi planerar att inrätta en kombinationstjänst som 
informationssäkerhetssamordnare/säkerhetssamordnare. Vi kommer samtidigt 
göra en organisatorisk förändring där denna nya roll samt 
beredskapssamordnaren placeras under kanslichef, likt många andra 
kommuner, men svarar direkt mot kommunchef. Vi hoppas att arbetet på 
säkerhetsområdet i och med detta kommer få ett lyft. 
 
Framåtspaning och nulägesbild 
Slutligen vill beredskapssamordnaren lyfta att mycket pekar på att 
finansieringen av detta område kommer öka avsevärt de kommande åren. 
Något vi aktivt måste planera inför för att kunna nyttja pengarna när de väl 
kommer. Vi är nu ändå i en relativt god sits där många av de strategiska 
dokumenten och övergripande planerna är lagda. Vi har påbörjat genomlysning 
av verksamheternas beredskap via kontinuitetshantering, och har en grov 
uppfattning om de viktigaste åtgärdsområdena. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunchef 
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Förslag till beslut 
Ordförande – Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 37 Dnr 2024/207-003 
 
Kommunstyrelsens delegeringsordning 2023–2026 - revidering 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Anta reviderad delegeringsordning. 
 
Ärendebeskrivning 
Området säkerhet för kommunal del går att dela in i olika kategorier. Till 
exempel fysisk säkerhet, informationssäkerhet och personalsäkerhet. Idag 
fattas det flera beslut kopplat till lagen om extraordinära händelser, 
säkerhetsskyddslagen men också andra interna beslut som fastställande av 
analysresultat och fastställande av olika planer. 
 
Dessa beslut har dock tidigare tagits av verksamheten utan att det funnits någon 
delegation i frågan. Det finns alltså ett behov av att föra in säkerhetsfrågor som 
avdelning i delegationsordningen och att avdelningen över tid kan byggas på 
med relevanta delegeringspunkter utifrån området säkerhet.  
 
Idag utgör de allra flesta beslut, beslut enligt lagen (2006:544) om kommuner 
och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap. För att dessa ärenden inte ska behöva väckas i för stor utsträckning 
hos kommunstyrelsen bör det därför finnas delegation hos kommunchef. 
 
Gällande säkerhetsskyddslagen saknar kommunen delegation på flera punkter, 
exempelvis inplacering i säkerhetsklass samt möjlighet för kommunchef att 
utse säkerhetsskyddschef och signalskyddschef. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Beredskapssamordnarens tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsens delegeringsordning 2023–2026 – förslag på ändring 
 
Förslag till beslut 
Beredskapssamordnare – Anta reviderad delegeringsordning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 

  

Ad
do

 S
ig

n 
id

en
tif

ic
at

io
n 

nu
m

be
r: 

d2
cf

a5
b8

-c
85

9-
48

71
-9

aa
e-

7c
70

9a
33

ec
22



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 13 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 38 Dnr 2023/221-003 
 
Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Lägger till de föreslagna ändringar som framkommer i Centerpartiets svar 

på remissen.  
 
- Därefter föreslås kommunstyrelsen anta riktlinjerna. 
 
Ärendebeskrivning 
Uppsiktsplikten finns för att kommunstyrelsen ska kontrollera att kommunens 
verksamhet bedrivs och utvecklas i enlighet med lagar, förordningar och 
beslutade styrdokument samt att dessa efterlevs. 
 
Uppsiktsplikten innebär att kommunstyrelsen på ett systematiskt sätt ska följa 
utvecklingen inom nämnder och kommunala bolag. Uppsiktsplikten innefattar 
även verksamheter där det finns avtalssamverkan och verksamhet i 
kommunalförbund som Sorsele kommun är medlem i. 
 
Syftet med detta dokument är att klargöra vad kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
innebär, vad den inriktas mot, vilken information som behövs och hur den 
praktiskt genomförs. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 
Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Remiss – Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Svar på remiss från Centerpartiet 
Svar på remiss från Socialdemokraterna 
 
Förslag till beslut 
Kanslichef – Anta riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 
 
Ordförande – Lägger till de föreslagna ändringar som framkommer i 
Centerpartiets svar på remissen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 14 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 39 Dnr 2023/359-003 
 
Fullmäktiges program för verksamhet som utförs av privata 
utförare 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat program. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktige ska varje mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för 
verksamhet som utförs av privata utförare på uppdrag av kommuner och 
regioner. Programmet ska innehålla följande: 
 
- mål och riktlinjer för kommunala angelägenheter som utförs av privata 

utförare, 
- information om hur fullmäktiges mål och riktlinjer samt övriga krav ska 

följas upp, 
- hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. 

 
Programmet ska omprövas av fullmäktige varje mandatperiod. 
 
Kravet på program grundar sig i det generella kravet att kommuner och 
regioner ska kontrollera och följa upp verksamhet som man överlämnat till 
privata utförare. Det innebär att kommunen och regionen ska: 
 
- kontrollera och följa upp verksamheten 
- genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt att ge 

allmänheten insyn i den verksamhet som lämnas över 
 
Verksamhetens art och storlek avgör nivån på kommunens eller regionens krav 
på kontroll och insyn. Högre krav på kontroll och insyn bör ställas på 
verksamhet som invånarna är beroende av samt eller där riskerna kan bedömas 
vara stora. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 
Fullmäktiges program för verksamhet som bedrivs av privata utförare 
Remiss – Program för verksamhet som bedrivs av privata utförare 
 
Förslag till beslut 
Kanslichef – Anta upprättat program. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 15 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 40 Dnr 2022/328-106 
 
Medborgarförslag – Vattendragen 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att lämna följande svar på medborgarförslaget:  
 
Sorsele kommun tackar för ditt medborgarförslag om att rensa upp i vattendrag 
som Vindelälven, Prästtjärn, Mariatjärn och Rankbäcken. Kommunen kommer 
inte att gå vidare med inlämnat medborgarförslag i sin helhet. Däremot avser 
samhällsbyggnadschef att utifrån inlämnat förslag gå vidare med att undersöka 
status/göra tillsyn på avloppsbrunnar i området runt Rankbäcken. 
 
I ett tidigare medborgarförslag om upprensning vid Kyrktjärn (här kallat 
Prästtjärn) och Mariatjärn beslutade kommunfullmäktige 2023-06-26 § 70 att 
projektet inte kommer att påbörjas utan att först ha personella resurser och 
finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra projektet där 
båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen fick då i uppdrag att delge beslutet 
samt ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i juni 2022 fått in ett medborgarförslag där 
förslagsställaren lyfter behovet av att rensa upp i våra vattendrag, som 
Vindelälven, Prästtjärn, Mariatjärn och Rankbäcken, genom de metoder som 
passar bäst för de olika vattendragen. 
 
Motivering till detta som lyfts i medborgarförslaget är bland annat att det håller 
på att växa igen. Vidare lyfts undran om vattenkvaliteten och om det bör göras 
provtagningar i Vindelälven och undran om påverkan av avloppsbrunnarna i 
Rankbäcken. Slutligen lyfts att Prästtjärn liksom Mariatjärn nästan vuxit igen.  
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 85 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till svar. 
 
Pia Sjöberg (S) – I svaret hänvisa till tidigare beslut rörande Mariatjärn och 
Prästtjärn, se diarienummer 2021/399. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 16 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 41 Dnr 2023/515-315 
 
Möjlighet till långtidsparkering för bussresenärer 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunen skapar en långtidsparkering för bussresenärer på en yta som 
kommunen arrenderar bakom Filadelfiakyrkan. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredningsgruppen har aktualiserat ett ärende, gällande problem med 
långtidsparkering för bussresenärer. Vid busstationen finns inga särskilt 
utpekade platser för långtidsparkering. Det händer därför att resenärer parkerar 
på torgplatserna alternativt på ICA:s kundparkering, och båda alternativen 
skapar problem. En utredning behöver göras över hur möjlighet till 
långtidsparkering för våra bussresenärer ska hanteras. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Bilaga – Smeden – parkering Filadelfia 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Kommunen skapar en långtidsparkering för bussresenärer på en 
yta som kommunen arrenderar bakom Filadelfiakyrkan 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 17 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 42 Dnr 2022/525-106 
 
Medborgarförslag – Öka inflyttningen i Ammarnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att lämna följande svar på medborgarförslaget:  
 
Sorsele kommun tackar för ditt medborgarförslag och arbetar med att öka 
intresset för inflyttning i hela kommunen genom exempelvis projektet Move up 
North. Medborgarförslaget lyfter frågor som Sorsele kommun inte kan anses ha 
mandat och rådighet inom till fullo, men ser att kommunen kan och ska arbeta 
tydligare i arbetet framåt för att möta de utmaningar som beskrivs. 
 
 
Utöver detta svar på medborgarförslaget beslutar allmänna utskottet ge 
kommunchefen följande uppdrag;  
 
- Undersöka hur intresset för byggande av bostäder ser ut på de fastigheter 

som Sorsele kommun har rådighet över. 
- Ta ställning till huruvida Sorsele kommun vill ställa krav på större tomter 

vid markförsäljning av kommunal mark i syfte att stimulera byggande av 
permanenta bostäder (1 000 - 1 500 m2). 

- Tillsammans med Sorselebo undersöka vilken typ av boende som 
efterfrågas i Ammarnäs (ungdom/senior/barnfamilj) samt vad man är villig 
att betala för dessa bostäder. 

- Initiera dialog med markägare i Ammarnäsområdet om perspektiv som kan 
underlätta för fler inflyttare inför exploatering och försäljning av privat 
mark. 

- Via projektet Move up North se över möjligheterna att anordna riktad 
insats i Ammarnäs tillsammans med involverade i området. 
 

Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i november 2022 fått in ett medborgarförslag om att öka 
inflyttningen i Ammarnäs. Det skapas många fritidsboenden i Ammarnäs men 
det frågas hur det ska kunna bli fler bofasta där i framtiden. En fortsatt levande 
landsbygd och en skola med fler barn är sådant som önskas. Kommunen 
behöver enligt förslaget jobba hårdare för att få fler inflyttare och för att dessa 
ska få möjlighet till bostad i Ammarnäs. 
 
Inför utredningen av medborgarförslaget föreslogs från politiken att 
frågeställningen skulle samordnas med ärende 2022/385 (Motion tomter för 
åretruntboende och industri) samt ärende 2022/528 (Motion - Fler 
uthyrningsobjekt i Sorsele kommun). Verksamhetschef tekniska har valt att 
behandla dessa och återkommer med separata tjänsteskrivelser. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 18 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 42, forts 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2023-03-06 § 6 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 

 
  

Ad
do

 S
ig

n 
id

en
tif

ic
at

io
n 

nu
m

be
r: 

d2
cf

a5
b8

-c
85

9-
48

71
-9

aa
e-

7c
70

9a
33

ec
22



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 19 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 43 Dnr 2023/493-450 
 
Förslag till mindre revidering av gällande avfallsföreskrifter 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att godkänna revidering som föreslås;  
 
- Godkänna tillägg till antagna avfallsföreskrifter– bilaga Sortering och 

överlämnande. 
 
Ärendebeskrivning 
Inför föregående revidering gjordes bedömning att denna bilaga inte var 
nödvändig och att hänvisning i stället skulle ske till https://www.sopor.nu som 
anger hur man sorterar sitt avfall och var det ska lämnas.  
 
Det har nu visat sig att för att förenkla handläggning för 
samhällsbyggnadsverksamheten, samt för att tydligare redogöra på lokal nivå 
för invånare hur och var sortering och avlämning ska gå till, bör bilagan finnas 
med i avfallsföreskrifterna. Bilagan fanns med i tidigare version av 
avfallsföreskrifterna. Den revidering som föreslås - att lägga till bilagan 
”Sortering och överlämnande” - tydliggör instruktioner vad avser 
förpackningar, matavfall samt restavfall: 
 
- Förpackningar lämnas till återvinningsstation, miljövagn eller annan plats 

som hänvisas av kommunen eller upphandlad entreprenör. Sorteringskrav 
enligt Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun, punkt 3.1, 
Sortering av avfall. 

- Matavfall borttransporteras från fastigheten eller från annan anvisad plats i 
enlighet med hämtningsintervall som kommunen tillhandahåller. 

- Restavfall borttransporteras från fastigheten eller annan anvisad plats i 
enlighet med hämtningsintervall som kommunen tillhandahåller. Extra 
hämtning kan beställas enligt fastställd taxa. 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Bilaga Sortering och överlämnande 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 20 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 44 Dnr 2023/600-810 
 
Information Fritidsbanken 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Bland länets inlandskommuner finns det Fritidsbanker i Sorsele och 
Vilhelmina. Fritidsbanken i Sorsele har nu varit verksam sedan 3 mars 2021. 
Under dagens sammanträde redovisas hur Fritidsbanken idag är utformad och 
hur man tänker framåt. Bland annat visades statistik över hur mycket som 
lånats ut från starten till och med 15 april 2024, och över hur mycket som 
lånats ut under 2023 och 2024 under en period som täcker in både sport- och 
påsklov. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av utbildningskoordinator 
Muntlig information av kultur- och fritidschef samt utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 21 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 45 Dnr 2023/518-820 
 
Utredning av cykelbana, pumptrack och skatepark 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. Nästa uppföljning blir på allmänna utskottets 
sammanträde 2024-05-28. 
 
Ärendebeskrivning 
I protokoll från allmänna utskottet 2024-02-13 § 24 gavs en återkoppling om 
hur utredningen fortskrider. Beslut togs då bland annat om att nästa uppföljning 
blir på allmänna utskottets sammanträde 2024-04-16. 
 
Det finns en arbetsgrupp med representanter från kommunen, ungdomar, 
Sorsele Skidklubb och andra intresserade. Sedan sist har det under en kväll 
genomförts workshops med ungdomar uppdelade i två olika grupper baserade 
på ålder. Det har utmynnat i att det är en cykelbana, och att ha en mötesplats, 
som efterfrågas, inte pumptrack eller skatepark. Ambitionen är att få detta att 
bli hållbart och därför eftersträvas samarbete med föreningslivet. Kultur- och 
fritidschef kommer vara med på ett styrelsemöte med en förening den 25 april. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kultur- och fritidschefen 
Allmänna utskottet 2024-02-13 § 24 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. Nästa uppföljning blir på allmänna 
utskottets sammanträde 2024-05-28. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Kultur- och fritidschef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 22 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 46 Dnr 2023/437-106 
 
Revidering handlingsplan bygdemedel 2024 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Godkänner handlingsplan för bygdemedel år 2024 enligt reviderat förslag och 
skicka den till Länsstyrelsen Västerbotten för ändring av nuvarande beslutade 
handlingsplan diarienummer 11360-2023, och därefter fastställande av 
Länsstyrelsen. 
 
Ärendebeskrivning 
Bygdemedel är ersättning till de bygder som påverkats av utbyggnaden av 
vattenkraft. Medel som inte behöver avsättas till rennäringen och att ersätta 
skador som orsakats av vattenkraften kan sökas av kommuner och ideella 
föreningar. 
 
Kommunen ska för varje nytt år upprätta en handlingsplan för hur 
bygdemedlen ska användas i kommunen under året och handlingsplanen 
inlämnas till Länsstyrelsen i Västerbotten senast 30 november året innan. 
 
Då det inkommit många ansökningar från föreningslivet per 2024-01-31 och 
det vid besked i mars visade sig att potten att fördela var högre än beräknat 
(1 136 739 kronor) så görs en omfördelning av handlingsplanen. Föreningslivet 
föreslås kunna söka medel från 70 % av potten, och medel för att främja 
näringslivet och medfinansiera projekt föreslås vara 30 % av potten. Det 
innebär att sökande föreningar får större möjlighet till stöd, medan Sorsele 
kommun får mindre medel för näringslivsfrämjande åtgärder. Efter beslut av 
kommunstyrelsen 2024-02-27 § 27 återstår 70 000 kronor för kommunen att 
fördela av medel för att främja näringslivet och medfinansiera projekt. 
Alternativa finansieringsformer för behov som kan uppstå för Sorsele kommun 
är medel för stärkt företagsklimat 1,76, där Tillväxtverket fördelar 1 760 000 
kronor per år till ett antal kommuner för att kunna genomföra generella 
näringslivsfrämjande insatser. 
 
Handlingsplanen fastställs av Länsstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Handlingsplan bygdemedel 2024 revidering 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 

Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2024-04-16 23 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 47 Dnr 2023/437-106 
 
Yttrande övriga ansökningar bygdemedel 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Att tillstyrka ansökan till: 
- Ammarnäs sameförening för ansökan om medel till inköp av 

multimediaanläggning, tillstyrker bidrag till 90 % av 65 000 kronor. 
- Sandsjö-Lomsele Allaktivitetsklubb för ansökan om bygdemedel för 

renovering av klubbhus, tillstyrker bidrag till 90 % av 63 675 kronor. 
- Sorsele brukshundsklubb för ansökan om medel för agilityutrustning, 

tillstyrker bidrag till 90 % av 55 220 kronor. 
- Sorsele innebandyklubb för ansökan om medel för inköp av sarg, mål och 

förvaringsskåp, tillstyrker bidrag till 90 % av 91 700 kronor. 
- Sorsele Skidklubb för ansökan om bygdemedel för utvecklingen av en 

freeskipark, tillstyrker bidrag till 90 % av 311 090 kronor. 
- Gargnäs behövs för ansökan om medel till inköp av drivmedelsanläggning, 

tillstyrker bidrag till 90 % av 293 458 kronor. Gargnäs behövs uppmuntras 
att se över möjligheten till evenemangsstöd från Sorsele kommun för 
invigningsfest av drivmedelsanläggningen. 

 
Att avstyrka ansökan från:  
- Destination Ammarnäs ekonomisk förening för ansökan om bygdemedel 

för förbättringar av spår och leder.  
I år har mer medel sökts än vad som kan beviljas i bidrag, och bidrag lämnas 
som regel inte till ekonomiska föreningar. Ansökan föreslås därför avstyrkas. 
Destination Ammarnäs ekonomisk förening uppmuntras att se över möjlighet 
till annan extern finansiering där föreningsstöd möjligen kan utgöra en del av 
finansieringen, eller att samverka med en annan förening för att göra en 
gemensam ansökan för projektet. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Magnus Norlund (M) och Kristina Axelsson (C) i 
handläggningen av detta ärende och lämnar sammanträdet. Ingen ersättare 
inträder. Pia Sjöberg (S) väljs att justera detta ärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i Handlingsplan bygdemedel 2024 avsatt 70 % av 
beslutsramen för 2024 till främjande av kommunens föreningsliv, vilken 
uppgår till 1 136 739 kronor, varav 70 % utgör 795 717 kronor. Sju 
ansökningar har inkommit med geografisk spridning över hela kommunen. 
Totalt har 1 194 657 kronor sökts, 50 % mer än budget på 795 717 kronor. 

 
Främjande av kommunens föreningsliv ska enligt handlingsplanen för 2024 
omfatta åtgärder för ett hållbart föreningsliv och som bidrar till en livskraftig  
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och hållbar kommun med goda möjligheter att bo och leva i hela kommunen 
med livsvillkor som präglas av trygghet, tilltro och möjligheter till meningsfull 
fritid. Prioriteringar för 2024 ska göras inom ändamål som lever till ett 
livskraftigt och hållbart Sorsele kommun, samt som påtagligt höjer 
attraktiviteten i närliggande boendemiljö. 
 
För ansökningsåret har det sökts mer medel än vad som kan beviljas inom det 
ekonomiska utrymmet. Av dessa ansökningar är det en ansökan som inte fullt 
ut uppfyller de krav som ställs på sökande av föreningsbidrag. Handläggaren 
föreslår därför en prioritering utifrån de uppfyllda kraven på föreningsbidrag. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunchef 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Kommunchefen lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Länsstyrelsen Västerbotten  
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Au § 48 Dnr 2024/194-012 
 
Verksamhetsplaner 2024 – kommunstyrelsens verksamheter 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Anta verksamhetsplaner för stödverksamheten, tekniska verksamheten samt 
utvecklingsverksamheten. Samtliga verksamheter har gjort ett bra jobb. 
 
Ärendebeskrivning 
Verksamhetsplanen syftar till att lägga grund för att nå ökad måluppfyllelse av 
de politiskt antagna målen. Verksamhetsplanen kompletteras med en 
aktivitetsplan för respektive enhet. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av chef för stödverksamheten, teknisk chef samt 
utvecklingschef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Verksamhetsplan 2024 Tekniska 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Verksamhetsplan 2024 Utvecklingsverksamheten 
Verksamhetsplan 2024 Stöd 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Anta verksamhetsplaner för stödverksamheten, tekniska 
verksamheten samt utvecklingsverksamheten. 
 
Pia Sjöberg (S) – Betona att samtliga verksamheter har gjort ett bra jobb. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det två förslag och allmänna utskottet beslutar enligt 
båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Medel till Lärarlönelyftet 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Allmänna utskottet inväntar risk- och konsekvensanalys som presenteras på 
kommunstyrelsens sammanträde 30 april. Allmänna utskottet lämnar inget 
förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan flera år tillbaka i samband med att statliga Lärarlönelyftet infördes valde 
Sorsele kommun att införa ett utökat lärarlönelyft för samtliga legitimerade 
lärare och förskollärare i kommunen oavsett vilken utbildningsform de 
undervisar i. De politiska beslut som finns i Sorsele kommun kring 
lärarlönelyftet sedan tidigare går inte i linje med varandra och därav behövs 
förtydligande i vad den politiska ledningen vill i frågan. 
 
Det som är beslutat om i dagsläget är att alla lärare ska få ta del av 
lärarlönelyftet under läsåret 2023/2024 under förutsättning att de uppfyller 
minst ett av kriterierna som det statliga lärarlönelyftet avser. För detta är beslut 
taget om 260 000 kronor i en politisk prioritering för budgetåret 2024. Vad som 
avses därefter framgår inte av några diarieförda beslut i ärendet. 
 
Det statliga lärarlönelyftet är riktat till legitimerade lärare inom förskoleklass, 
grundskola, anpassad grundskola, specialskola, sameskola, gymnasieskola och 
anpassad gymnasieskola. Av dessa skolformer är förskoleklass, grundskola och 
anpassad grundskola aktuella i Sorsele. Maximalt 10 % av statsbidraget kan 
nyttjas till förskollärare inom förskolan eller lärare inom fritidshem. 
 
Det betyder att lärare som undervisar inom SFI, Svenska för invandrare, inte 
kan ta del av det statliga lärarlönelyftet, och förskollärare inom förskolan och 
lärare inom fritidshem enbart kan ta del av en mindre del av det statsbidrag 
som kommunen kan söka vilket innebär att de flesta av dessa kommer att mista 
sitt lärarlönelyft. 
 
Tidigare har Sorsele kommun lyfts fram som en av kommunerna med låga 
löner för lärare men senaste statistiken visar att i jämförelse med andra 
kommuner är vi i topp gällande medianlöner för utbildade lärare i Västerbotten. 
Beaktas bör att den statistiken presenterar den totala lönen inklusive lönetillägg 
exempelvis lärarlönelyftet. För förskollärare och speciallärare ligger 
kommunen på medel för den senaste lönestatistiken (2023) men där gäller 
samma förutsättningar att det är den totala lönen inklusive lärarlönelyft. Detta 
kan medföra att förskollärarna i Sorsele hamnar ganska långt ned i medianlön 
jämfört med de kommuner som vi tittat på via personalenheten. 
 
Under läsåret 2023/24 hade Sorsele kommun statsbidrag för lärarlönelyft 
motsvarande 450 000 kronor fördelat 223 650 kronor för hösten 2023 och 
226 350 kronor för våren 2024. Utöver detta har kommunen beräknade  
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kostnader på drygt 405 000 kr för våren 2024 för att det politiska beslutet ska 
vara verkställt. Av dessa 405 000 kronor finns det en politisk prioritering på 
260 000 kronor. Detta under förutsättning att samtliga legitimerade lärare och 
förskollärare uppfyller minst ett av kraven. 
 
Det statliga lärarlönelyftet räcker till cirka 10 tjänster för Sorsele kommun. I 
kommunen betalades lärarlönelyftet ut motsvarande drygt 28 heltidstjänster 
under 2023 hösten (tjänstlediga borträknade). I kommunen finns det 32 
anställda legitimerade förskollärare och lärare. De medel som prioriteras av 
politiken har inte täckt de faktiska kostnaderna det senaste året vilket varit en 
bidragande faktor till budgetunderskottet för 2023. Observera att det är svårt att 
göra en exakt beräkning då det är en differens från år till år både i antalet 
anställda förskollärare och lärare med lärarlegitimation, men även utifrån 
eventuella tjänstledigheter. Beräkningen är avsedd att ge en överskådlig bild. 
Kostnaden för en medarbetare med lärarlönelyftet motsvarar 43 572 kronor. 
 
Tidigare har det lagts fram att det statliga lärarlönelyftet skulle minskas för att 
slutligen tas bort. Det har inte blivit av som planerat att det skulle avvecklas 
helt och hållet, däremot har statsbidraget till Sorsele kommun minskat något 
samt att personalomkostnadspålägget ökat de senaste åren. I nuläget finns inga 
indikationer på att det statliga lärarlönelyftet är på väg att avskaffas. 
 
Om kommunstyrelsen beslutar om att lärarlönelyftet ska fortsätta lokalt på 
samma sätt som tidigare att alla lärare och förskollärare som är legitimerade 
och uppfyller minst ett av kraven ska få ta del av lärarlönelyftet, behöver mer 
medel tillskjutas till budgeten alternativt ett tydliggörande från politiken om 
hur rektorerna ska förhålla sig till sin budgetram om inga medel tillskjuts. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av skolchef 
Skolchefens tjänsteutlåtande 
Bilaga tjänsteskrivelse – VB och SKR lönestatistik 2023 lärare 
 
Förslag till beslut 
Skolchefen lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Ordförande – Allmänna utskottet inväntar risk- och konsekvensanalys som 
presenteras på kommunstyrelsens sammanträde 30 april. Allmänna utskottet 
lämnar inget förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Information Youth Up North 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras och allmänna utskottet ser fram emot projektets 
fortskridande. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektledare inom Youth Up North presenterar under dagens sammanträde sitt 
arbete. 
 
Youth 2030 Movement verkar för att alla unga i Sverige har makt och 
inflytande över sina liv och den demokratiska samhällsstrukturen, med särskilt 
fokus där behoven är som störst. Youth Up North är ett projekt inom ramen för 
Youth 2030 Movement som syftar till att stärka ungas inflytande och 
delaktighet för att öka ungas förutsättningar att bo, leva och verka i norra 
Sverige. Familjen Kamprads stiftelse och Stenbecks Stiftelse bidrar med 
450 000 kronor årligen till kommunen för genomförande av projektet Youth 
Up North. 
 
Bidraget beviljas ett år i taget och betalas ut under första kvartalet varje år. 
Delrapportering ska lämnas in och godkännas varje år för att få fortsatt beviljat 
bidrag. Bidraget förutsätter att mottagaren är en kommun och lämnas inte för 
att bestrida kostnader i skattepliktig näringsverksamhet. Bidraget får enbart 
användas till allmännyttiga ändamål i Sverige och får inte användas av något 
kommunalt bolag. 
 
Sorsele kommun har tecknat ett samarbetsavtal med Youth 2030 Movement för 
perioden 2024-01-01—2026-12-31. För den perioden har projektet Youth Up 
North startats i fem nya kommuner – efter en ansökningsprocess med 18 
sökande kommuner har Sorsele valts ut tillsammans med kommunerna 
Jokkmokk, Haparanda, Vindeln och Åsele. 
 
Under sammanträdet redovisades bland annat anledningar till att jobba med 
ungas delaktighet. Youth Up North arbetar utifrån en fyrstegsmetod för att 
stärka ungas delaktighet, från idé till genomförande, tillsammans med 
lokalsamhällets beslutsfattare. Förutom att arbeta med fyrstegsmetoden finns 
det stora vinster med att anställa en ungdomskonsulent och att inrätta lokala 
styrgrupper. Arbetet behöver genomsyras av en medvetenhet om 
åldersmaktsordningen, och av en positiv syn på ungas förmåga. 
 
En utvärdering utförd av ett konsultföretag visar att Youth Up North bland 
annat har bidragit till stärkta förutsättningar för unga att leva och bo på 
landsbygden. 
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Kommunens fokusområden (ungas fritid samt landsbygdsutveckling) och 
målgrupp (ungdomar i åldersspannet 11–25 år med extra fokus på 
åldersspannet 11–18 år) presenterades. Sorsele kommun vill utmana den 
urbana normen som säger att unga måste flytta för att förverkliga sig själv. 
Unga ska ges förutsättningar för delaktighet och inflytande, och politik ska 
vara roligt, förståeligt och på de ungas villkor.  
 
Under gårdagen den 15 april deltog projektledarna vid ett par aktiviteter 
tillsammans med ungdomar i Sorsele, och idag den 16 april har besök gjort på 
Vindelälvsskolan i Sorsele. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av projektledare Youth Up North 
Muntlig information av kultur- och fritidschef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras och allmänna utskottet ser fram emot 
projektets fortskridande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2024-04-16 


Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen, klockan 08.30-15.43. Avbrott för lunch 
klockan 12.07-13.00. 


 
  
Beslutande Kjell Öjeryd (V) 
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 Pia Sjöberg (S) 
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Ej tjänstgörande ersättare  Kristina Axelsson (C), deltog 08.30-12.07, 14.35-15.30, jäv § 47  
 
   
Övriga deltagare Marie Strinnholm, kommunchef 
 Melker Holmberg, nämndsekreterare 
 Jan Ask, tillförordnad HR-chef, §§ 34, 48 
 Anette Edvardsson, IT-chef, § 35 
 Sara Grundström, kanslichef, §§ 37–39 
 Elin Bergarp, teknisk chef, §§ 40–43, 48 
 Erika Hjukström, utvecklingschef, §§ 44, 46, 48 
 Henrik Sjöström, kultur- och fritidschef, §§ 44–45, 50 
 Linda Gustafsson, utbildningskoordinator omsorgsverksamheten, § 44 
 Anneli Andersson, skolchef, § 49 
 Linda Tjälldén, projektledare Youth Up North, § 50 
 Helena Forsgren, projektledare Youth Up North, § 50 
  
 
Utses att justera Magnus Norlund (M) §§ 31–46, 48–50 Pia Sjöberg (S) § 47  
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Fastställelse av ärendelistan 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendelistan fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande 
2 Upprop 
3 Val av justerare 
4 Fastställelse av ärendelistan 
5 Meddelanden 
6 Information ordförande och kommunchef 
7 Personalärenden 2024 2024/79 
8 Bredbandsinformation 2024 2024/78 
9 Beredskapsinformation 2024 2024/76 
10 Kommunstyrelsens delegeringsordning 2022-2026 
 revidering  2024/207 
11 Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt  2023/221 
12 Fullmäktiges program för verksamhet som utförs av 
 privata utförare  2023/359 
13 Medborgarförslag – Vattendragen 2022/328 
14 Möjlighet till långtidsparkering för bussresenärer 2023/515 
15 Medborgarförslag - Öka inflyttningen i Ammarnäs 2022/525 
16 Förslag till mindre revidering av gällande avfallsföreskrifter 2023/493 
17 Information Fritidsbanken 2023/600 
18 Utredning av cykelbana, pumptrack och skatepark 2023/518 
19 Revidering handlingsplan bygdemedel 2024 2023/437 
20 Yttrande övriga ansökningar bygdemedel 2024 2023/437 
21 Förslag om försäljning av Inlandståget AB – separat protokoll 2024/81 
22 Verksamhetsplaner 2024 - kommunstyrelsen verksamheter 2024/194 
23 Medel till Lärarlönelyftet 2016/345 
24 Information Youth Up North 2023/470 
 
 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  


 Datum Sida 
 2024-04-16 4 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


 
Au § 32  
 
Meddelanden 


Allmänna utskottets beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 18 december 2023 ((Dnr  


2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 9 februari 2024 (Dnr 2024/112-


021) 
- Länsstyrelsen Västerbotten – Beslut om licensjakt efter lodjur i 


Västerbottens län 2024, 218-739-2024 (Dnr 2024/119-434) 
- IT-chef – Svar på skrivelse om fiber till Staggträsk by (Dnr 2024/132-534) 
- Bergsstaten – Beslut om undersökningstillstånd för området Brännaberget 


nr 102 i Sorsele kommun i Västerbottens län, BS 200-77-2024 (Dnr 
2024/93-436) 


- Bergsstaten – Beslut om undersökningstillstånd för området Rabnaträsket nr 
101 i Sorsele kommun i Västerbottens län, BS 200-80-2024 (Dnr 2024/94-
436) 


- Blattnicksele Lanthandel AB, Blattnicksele – Servicepunktsstrategi med 
uppdragsavtal (Dnr 2021/122-059) 


- Arvidsjaurs kommun – Verksamhetsberättelse upphandlingsenheten år 2023 
(Dnr 2019/150-106) 


- Arvidsjaurs kommun – Godkänner verksamhetsberättelsen år 2023 för 
Gemensam organisation för upphandling, Kommunstyrelsen 2024-03-26 § 
57 (Dnr 2019/150-106) 


- Tillväxtverket – Beslut om utbetalning med 121 996 kronor i projektstöd, 
projektet Utveckling av medskapandeprocesser för hållbar service i Sorsele 
kommun, 2022-2054-4 (Dnr 2022/210-060) 
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Au § 33  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
Har deltagit på uppvaktning av Emil Harr, skoterföraren från Buresjön, som 
vunnit amerikanska proffsserien ”AMSOIL Snowcross Championship”. 
 
VIKOM, Vindelälvskommunerna Sorsele, Lycksele, Vindeln och Vännäs, hade 
ägarsamråd föregående vecka. En fundering finns om att VIKOM och 
biosfärsområdet Vindelälven-Juhttátahkka bör gå samman.  
 
Ordförande deltog på Västerbottens samhällsplaneringsdagar i Lycksele i mars. 
Under dessa dagar tas många viktiga frågor upp, och det är betydelsefullt att 
inlandsperspektiven kommer fram. 
 
Angående rekrytering till kommunchef under nuvarande kommunchefs 
föräldraledighet så är tilldelningsbeslut underskrivet. Avtalsspärren gällde till 
och med igår 15 april och avtal hade kunnat skrivas idag 16 april, men det 
visade sig att detaljer i tilldelningsbeslutet gjorde att tilldelningsbeslutet måste 
göras om. Det nya tilldelningsbeslutet blev underskrivet under gårdagen och 
det blev därmed en avtalsspärr på ytterligare 10 dagar. Förhoppningen är att det 
därefter finns ett färdigt avtal. 
 
Ordförande har deltagit på ägardialog om Inlandsbanan. Ett ärende på dagens 
sammanträde med allmänna utskottet gäller Inlandsbanan och försäljning av 
Inlandståget AB.  
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
Internkontroll 
Under hösten påbörjade kommunledningsgruppen ett arbete med att se över 
revidering av kommunens internkontroll. I samband med detta gjordes en 
revision på internkontrollen varför vi valde att pausa det påbörjade arbetet för 
att vänta in revisionens återkoppling. En återkoppling som kom i slutet av 
januari. Kommunchef har i dialog med kommunstyrelsens ordförande tagit 
kontakt med revisor Bo Renberg på PWC och fått respit med att lämna svar på 
revisionens granskning av vår internkontroll. Kortfattat så har behovet av respit 
sin grund i att det är ett omfattande arbete som behöver göras och tid har inte 
funnits i kommunledningsgruppen att under början på året hantera denna fråga, 
av flera olika anledningar, men bland annat på grund av intensivt arbete med 
bokslut och budget. Dessutom ska svar lämnas mitt i övergången till en 
tillförordnad kommunchef under nuvarande kommunchefs föräldraledighet, 
vilket blir en olycklig period för att kunna färdigställa detta arbete. Uppdraget  
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kommer således att överföras till tillförordnad kommunchef att arbeta med 
fram till den 10 september. Svar till revisionen ska lämnas i samband med 
kommunstyrelsens sammanträde den 10 september. 
 
Genomfört en två dagars stabsmetodikutbildning 
Under vecka 15 genomförde delar av förvaltningen en två dagars utbildning i 
stabsmetodik. Det var mycket uppskattat och mycket lärorikt! Det planeras för 
att skicka ett antal medarbetare på en stabschefsutbildning under hösten, samt 
att vi kommer att se över möjligheterna att tillsammans inom Region10 
genomföra gemensamma ”funktionsutbildningar”. Kommunen behöver 
säkerställa att organisationen är rustad för att möta de utmaningar och krav som 
präglar den tid vi lever i. I dagens samhälle är det av avgörande betydelse att vi 
som ledare och chefer förstår och behärskar effektiva strategier för att hantera 
många olika komplexa situationer och kriser. Stabsmetodik är en erkänd och 
beprövad metod för att strategiskt planera, koordinera och genomföra insatser i 
komplexa situationer. Genom att förse cheferna med de nödvändiga verktygen 
och kunskaperna för att tillämpa denna metodik, rustas förvaltningen för att 
möta dagens utmaningar och även vara förberedda på framtida oväntade 
händelser och kriser. 
 
Beredskapsturné 
Kommunstyrelsens ordförande, kommunikatör, beredskapssamordnare och 
kommunchef genomför just nu en beredskapsturné runt om i kommunen. 
Under föregående vecka träffade vi medborgare i Ammarnäs och Gargnäs. Igår 
måndag 15 april var vi i Blattnicksele och idag tisdag 16 april genomförs den 
sista träffen, vilket sker i Sorsele. Kommunens kommunikatör har tagit fram en 
lokal broschyr motsvarande den som MSB, Myndigheten för samhällsskydd 
och beredskap, har gett ut,”Om kriget/krisen kommer”. Många andra 
kommuner har uppmärksammat detta arbetssätt och har velat ta del av det 
material som vi tagit fram. Vi upplever att det har varit uppskattat av 
medborgarna. 
 
Rekryterar just nu en beredskapssamordnare 
Då kommunens beredskapssamordnare har sagt upp sig (flyttar till Umeå) så 
söks just nu en ersättare. Sista ansökningsdag är den 24 april. 
 
Arbetslöshetssiffrorna för februari  
I slutet av februari var nära 359 000 personer inskrivna som arbetslösa i riket, 
vilket är en ökning med 18 000 personer jämfört med samma månad 2023. Det  
innebär att arbetslösheten har stigit från 6,5 till 6,8 procent. 
Långtidsarbetslösheten fortsätter stiga. De varsel vi ser kommer framför allt 
inom tillverkningsindustrin, byggbranschen och handeln. Tittar man på 
”ligaplaceringarna” för riket är de i princip oförändrade. Skåne, Gävleborg och  
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Södermanland fortsätter ha landets högsta arbetslöshet, medan Norrbotten och 
Västerbotten alltjämt har den lägsta.  
 
Rikets snitt 6,8 % 
Skåne 9,1 % 
Västerbotten 4,0 % 
 
Alla kommuner i Västerbotten har en arbetslöshet som ligger lägre än rikets. 
Sorsele kommun har länets – och landets! – lägsta arbetslöshet med våra 2,7 %.  
För att ta det i antal i stället för procent: i Västerbotten fanns 5 567 arbetslösa 
medan det i Skellefteå, för att ta en riktig tillväxtkommun som exempel, fanns 
1 306 arbetslösa. I Sorsele var motsvarande siffra 29 personer.  
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Personalärenden 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras 
 
Ärendebeskrivning 
Tillförordnad HR-chef informerar bland annat om; 
 
Den 22 mars hade cheferna färdiga förslag på ny lön till alla medarbetare. 
Avstämning är gjord med alla fackförbund som har en överenskommelse. Just 
nu meddelar chefer den nya lönen till medarbetarna. Den nya lönen betalas ut 
med aprillönen, till medlemmar i de fackförbund som har avtal klara. 
 
Det föreligger varsel om stridsåtgärder som dock inte berör Sorsele kommun, 
där Kommunals varsel träder i kraft på 18 april medan Vårdförbundets varsel 
träder i kraft 25 april. 
 
Fredag 19 april är det sista dag för inlämning från verksamheterna avseende det 
systematiska arbetsmiljöarbetet. Därefter kommer det sammanställas för att 
kunna redovisa det för kommunstyrelsen.  
 
Arbete pågår för att få en överblick vad beträffar semesterplaneringen inom 
kommunen. 
 
Socialtjänsten har beredskap som innebär att någon alltid är möjlig att nå, det 
tittas på olika lösningar för detta och på vad lagen säger. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av tillförordnad HR-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Bredbandsinformation 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras 
 
Ärendebeskrivning 
Upphandling är i gång gällande markarbeten och fiberblåsning samt 
fibersvetsning. Informationsmöte för intresserade entreprenörer hölls i mars. 
Upphandlingen är nu publicerad och avtal förväntas kunna skrivas under maj 
månad. 
 
Dialog förs med projektresurs för stöd gällande färdigställande av beviljade 
bredbandsprojekt. 
 
IT-chef gav en genomgång av projektöversikt och status för 
ombyggnationssträckor.  
 
Information och statistik visades från Sorsele kommuns utfall i 2023 års 
mobiltäcknings- och bredbandskartläggning från PTS, Post- och telestyrelsen, 
sammanställd av Region Västerbottens bredbandskoordinator. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Beredskapsinformation 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Eftersom kommunens beredskapssamordnare sagt upp sig och slutar i slutet av 
juni ligger pågår just nu en rekrytering. Till detta hör även att vissa 
förändringar i årets planering gjorts.  
 
Arbetet med kontinuitet har inte kunnat fortsätta enligt plan i år utan fokus 
ligger på att färdigställa policy och riktlinjer innan juli så att en efterträdare kan 
ta vid. 
 
Just nu jobbas det för fullt för att ta fram en handbok för krisledning samt 
riktlinjer för kontinuitet. 
 
Ny lag om cybersäkerhet 
I mars presenterades en ny lag om cybersäkerhet som nu kommer ställa höga 
krav på kommunens arbete med systematisk informationssäkerhet. Policyn är 
redan antagen av kommunfullmäktige 2023-09-25 § 112, och riktlinjer är under 
framtagande. Lagen är föreslagen att börja gälla 1 januari 2025. Vi har ett visst 
arbete att göra för att få så mycket som möjligt på plats i år. 
 
Rekrytering av informationssäkerhetssamordnare/säkerhetssamordnare 
Kopplat till informationssäkerhet har vi sökt ett statligt stöd via Socialstyrelsen 
där vi planerar att inrätta en kombinationstjänst som 
informationssäkerhetssamordnare/säkerhetssamordnare. Vi kommer samtidigt 
göra en organisatorisk förändring där denna nya roll samt 
beredskapssamordnaren placeras under kanslichef, likt många andra 
kommuner, men svarar direkt mot kommunchef. Vi hoppas att arbetet på 
säkerhetsområdet i och med detta kommer få ett lyft. 
 
Framåtspaning och nulägesbild 
Slutligen vill beredskapssamordnaren lyfta att mycket pekar på att 
finansieringen av detta område kommer öka avsevärt de kommande åren. 
Något vi aktivt måste planera inför för att kunna nyttja pengarna när de väl 
kommer. Vi är nu ändå i en relativt god sits där många av de strategiska 
dokumenten och övergripande planerna är lagda. Vi har påbörjat genomlysning 
av verksamheternas beredskap via kontinuitetshantering, och har en grov 
uppfattning om de viktigaste åtgärdsområdena. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunchef 
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Förslag till beslut 
Ordförande – Uppföljningen av beredskapsarbetet noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 37 Dnr 2024/207-003 
 
Kommunstyrelsens delegeringsordning 2023–2026 - revidering 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Anta reviderad delegeringsordning. 
 
Ärendebeskrivning 
Området säkerhet för kommunal del går att dela in i olika kategorier. Till 
exempel fysisk säkerhet, informationssäkerhet och personalsäkerhet. Idag 
fattas det flera beslut kopplat till lagen om extraordinära händelser, 
säkerhetsskyddslagen men också andra interna beslut som fastställande av 
analysresultat och fastställande av olika planer. 
 
Dessa beslut har dock tidigare tagits av verksamheten utan att det funnits någon 
delegation i frågan. Det finns alltså ett behov av att föra in säkerhetsfrågor som 
avdelning i delegationsordningen och att avdelningen över tid kan byggas på 
med relevanta delegeringspunkter utifrån området säkerhet.  
 
Idag utgör de allra flesta beslut, beslut enligt lagen (2006:544) om kommuner 
och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap. För att dessa ärenden inte ska behöva väckas i för stor utsträckning 
hos kommunstyrelsen bör det därför finnas delegation hos kommunchef. 
 
Gällande säkerhetsskyddslagen saknar kommunen delegation på flera punkter, 
exempelvis inplacering i säkerhetsklass samt möjlighet för kommunchef att 
utse säkerhetsskyddschef och signalskyddschef. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Beredskapssamordnarens tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsens delegeringsordning 2023–2026 – förslag på ändring 
 
Förslag till beslut 
Beredskapssamordnare – Anta reviderad delegeringsordning. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Lägger till de föreslagna ändringar som framkommer i Centerpartiets svar 


på remissen.  
 
- Därefter föreslås kommunstyrelsen anta riktlinjerna. 
 
Ärendebeskrivning 
Uppsiktsplikten finns för att kommunstyrelsen ska kontrollera att kommunens 
verksamhet bedrivs och utvecklas i enlighet med lagar, förordningar och 
beslutade styrdokument samt att dessa efterlevs. 
 
Uppsiktsplikten innebär att kommunstyrelsen på ett systematiskt sätt ska följa 
utvecklingen inom nämnder och kommunala bolag. Uppsiktsplikten innefattar 
även verksamheter där det finns avtalssamverkan och verksamhet i 
kommunalförbund som Sorsele kommun är medlem i. 
 
Syftet med detta dokument är att klargöra vad kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
innebär, vad den inriktas mot, vilken information som behövs och hur den 
praktiskt genomförs. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 
Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Remiss – Riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Svar på remiss från Centerpartiet 
Svar på remiss från Socialdemokraterna 
 
Förslag till beslut 
Kanslichef – Anta riktlinjer för utövande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 
 
Ordförande – Lägger till de föreslagna ändringar som framkommer i 
Centerpartiets svar på remissen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Fullmäktiges program för verksamhet som utförs av privata 
utförare 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat program. 
 
Ärendebeskrivning 
Fullmäktige ska varje mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för 
verksamhet som utförs av privata utförare på uppdrag av kommuner och 
regioner. Programmet ska innehålla följande: 
 
- mål och riktlinjer för kommunala angelägenheter som utförs av privata 


utförare, 
- information om hur fullmäktiges mål och riktlinjer samt övriga krav ska 


följas upp, 
- hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. 


 
Programmet ska omprövas av fullmäktige varje mandatperiod. 
 
Kravet på program grundar sig i det generella kravet att kommuner och 
regioner ska kontrollera och följa upp verksamhet som man överlämnat till 
privata utförare. Det innebär att kommunen och regionen ska: 
 
- kontrollera och följa upp verksamheten 
- genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt att ge 


allmänheten insyn i den verksamhet som lämnas över 
 
Verksamhetens art och storlek avgör nivån på kommunens eller regionens krav 
på kontroll och insyn. Högre krav på kontroll och insyn bör ställas på 
verksamhet som invånarna är beroende av samt eller där riskerna kan bedömas 
vara stora. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kanslichef 
Kanslichefens tjänsteutlåtande 
Fullmäktiges program för verksamhet som bedrivs av privata utförare 
Remiss – Program för verksamhet som bedrivs av privata utförare 
 
Förslag till beslut 
Kanslichef – Anta upprättat program. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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Medborgarförslag – Vattendragen 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att lämna följande svar på medborgarförslaget:  
 
Sorsele kommun tackar för ditt medborgarförslag om att rensa upp i vattendrag 
som Vindelälven, Prästtjärn, Mariatjärn och Rankbäcken. Kommunen kommer 
inte att gå vidare med inlämnat medborgarförslag i sin helhet. Däremot avser 
samhällsbyggnadschef att utifrån inlämnat förslag gå vidare med att undersöka 
status/göra tillsyn på avloppsbrunnar i området runt Rankbäcken. 
 
I ett tidigare medborgarförslag om upprensning vid Kyrktjärn (här kallat 
Prästtjärn) och Mariatjärn beslutade kommunfullmäktige 2023-06-26 § 70 att 
projektet inte kommer att påbörjas utan att först ha personella resurser och 
finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra projektet där 
båda tjärnarna rensas upp. Tekniska chefen fick då i uppdrag att delge beslutet 
samt ha en dialog med Svenska kyrkan i ärendet. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i juni 2022 fått in ett medborgarförslag där 
förslagsställaren lyfter behovet av att rensa upp i våra vattendrag, som 
Vindelälven, Prästtjärn, Mariatjärn och Rankbäcken, genom de metoder som 
passar bäst för de olika vattendragen. 
 
Motivering till detta som lyfts i medborgarförslaget är bland annat att det håller 
på att växa igen. Vidare lyfts undran om vattenkvaliteten och om det bör göras 
provtagningar i Vindelälven och undran om påverkan av avloppsbrunnarna i 
Rankbäcken. Slutligen lyfts att Prästtjärn liksom Mariatjärn nästan vuxit igen.  
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 85 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till svar. 
 
Pia Sjöberg (S) – I svaret hänvisa till tidigare beslut rörande Mariatjärn och 
Prästtjärn, se diarienummer 2021/399. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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Au § 41 Dnr 2023/515-315 
 
Möjlighet till långtidsparkering för bussresenärer 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunen skapar en långtidsparkering för bussresenärer på en yta som 
kommunen arrenderar bakom Filadelfiakyrkan. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredningsgruppen har aktualiserat ett ärende, gällande problem med 
långtidsparkering för bussresenärer. Vid busstationen finns inga särskilt 
utpekade platser för långtidsparkering. Det händer därför att resenärer parkerar 
på torgplatserna alternativt på ICA:s kundparkering, och båda alternativen 
skapar problem. En utredning behöver göras över hur möjlighet till 
långtidsparkering för våra bussresenärer ska hanteras. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Bilaga – Smeden – parkering Filadelfia 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Kommunen skapar en långtidsparkering för bussresenärer på en 
yta som kommunen arrenderar bakom Filadelfiakyrkan 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 42 Dnr 2022/525-106 
 
Medborgarförslag – Öka inflyttningen i Ammarnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att lämna följande svar på medborgarförslaget:  
 
Sorsele kommun tackar för ditt medborgarförslag och arbetar med att öka 
intresset för inflyttning i hela kommunen genom exempelvis projektet Move up 
North. Medborgarförslaget lyfter frågor som Sorsele kommun inte kan anses ha 
mandat och rådighet inom till fullo, men ser att kommunen kan och ska arbeta 
tydligare i arbetet framåt för att möta de utmaningar som beskrivs. 
 
 
Utöver detta svar på medborgarförslaget beslutar allmänna utskottet ge 
kommunchefen följande uppdrag;  
 
- Undersöka hur intresset för byggande av bostäder ser ut på de fastigheter 


som Sorsele kommun har rådighet över. 
- Ta ställning till huruvida Sorsele kommun vill ställa krav på större tomter 


vid markförsäljning av kommunal mark i syfte att stimulera byggande av 
permanenta bostäder (1 000 - 1 500 m2). 


- Tillsammans med Sorselebo undersöka vilken typ av boende som 
efterfrågas i Ammarnäs (ungdom/senior/barnfamilj) samt vad man är villig 
att betala för dessa bostäder. 


- Initiera dialog med markägare i Ammarnäsområdet om perspektiv som kan 
underlätta för fler inflyttare inför exploatering och försäljning av privat 
mark. 


- Via projektet Move up North se över möjligheterna att anordna riktad 
insats i Ammarnäs tillsammans med involverade i området. 
 


Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i november 2022 fått in ett medborgarförslag om att öka 
inflyttningen i Ammarnäs. Det skapas många fritidsboenden i Ammarnäs men 
det frågas hur det ska kunna bli fler bofasta där i framtiden. En fortsatt levande 
landsbygd och en skola med fler barn är sådant som önskas. Kommunen 
behöver enligt förslaget jobba hårdare för att få fler inflyttare och för att dessa 
ska få möjlighet till bostad i Ammarnäs. 
 
Inför utredningen av medborgarförslaget föreslogs från politiken att 
frågeställningen skulle samordnas med ärende 2022/385 (Motion tomter för 
åretruntboende och industri) samt ärende 2022/528 (Motion - Fler 
uthyrningsobjekt i Sorsele kommun). Verksamhetschef tekniska har valt att 
behandla dessa och återkommer med separata tjänsteskrivelser. 
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Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2023-03-06 § 6 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 43 Dnr 2023/493-450 
 
Förslag till mindre revidering av gällande avfallsföreskrifter 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att godkänna revidering som föreslås;  
 
- Godkänna tillägg till antagna avfallsföreskrifter– bilaga Sortering och 


överlämnande. 
 
Ärendebeskrivning 
Inför föregående revidering gjordes bedömning att denna bilaga inte var 
nödvändig och att hänvisning i stället skulle ske till https://www.sopor.nu som 
anger hur man sorterar sitt avfall och var det ska lämnas.  
 
Det har nu visat sig att för att förenkla handläggning för 
samhällsbyggnadsverksamheten, samt för att tydligare redogöra på lokal nivå 
för invånare hur och var sortering och avlämning ska gå till, bör bilagan finnas 
med i avfallsföreskrifterna. Bilagan fanns med i tidigare version av 
avfallsföreskrifterna. Den revidering som föreslås - att lägga till bilagan 
”Sortering och överlämnande” - tydliggör instruktioner vad avser 
förpackningar, matavfall samt restavfall: 
 
- Förpackningar lämnas till återvinningsstation, miljövagn eller annan plats 


som hänvisas av kommunen eller upphandlad entreprenör. Sorteringskrav 
enligt Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun, punkt 3.1, 
Sortering av avfall. 


- Matavfall borttransporteras från fastigheten eller från annan anvisad plats i 
enlighet med hämtningsintervall som kommunen tillhandahåller. 


- Restavfall borttransporteras från fastigheten eller annan anvisad plats i 
enlighet med hämtningsintervall som kommunen tillhandahåller. Extra 
hämtning kan beställas enligt fastställd taxa. 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av teknisk chef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Bilaga Sortering och överlämnande 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Information Fritidsbanken 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Bland länets inlandskommuner finns det Fritidsbanker i Sorsele och 
Vilhelmina. Fritidsbanken i Sorsele har nu varit verksam sedan 3 mars 2021. 
Under dagens sammanträde redovisas hur Fritidsbanken idag är utformad och 
hur man tänker framåt. Bland annat visades statistik över hur mycket som 
lånats ut från starten till och med 15 april 2024, och över hur mycket som 
lånats ut under 2023 och 2024 under en period som täcker in både sport- och 
påsklov. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av utbildningskoordinator 
Muntlig information av kultur- och fritidschef samt utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 45 Dnr 2023/518-820 
 
Utredning av cykelbana, pumptrack och skatepark 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. Nästa uppföljning blir på allmänna utskottets 
sammanträde 2024-05-28. 
 
Ärendebeskrivning 
I protokoll från allmänna utskottet 2024-02-13 § 24 gavs en återkoppling om 
hur utredningen fortskrider. Beslut togs då bland annat om att nästa uppföljning 
blir på allmänna utskottets sammanträde 2024-04-16. 
 
Det finns en arbetsgrupp med representanter från kommunen, ungdomar, 
Sorsele Skidklubb och andra intresserade. Sedan sist har det under en kväll 
genomförts workshops med ungdomar uppdelade i två olika grupper baserade 
på ålder. Det har utmynnat i att det är en cykelbana, och att ha en mötesplats, 
som efterfrågas, inte pumptrack eller skatepark. Ambitionen är att få detta att 
bli hållbart och därför eftersträvas samarbete med föreningslivet. Kultur- och 
fritidschef kommer vara med på ett styrelsemöte med en förening den 25 april. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kultur- och fritidschefen 
Allmänna utskottet 2024-02-13 § 24 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. Nästa uppföljning blir på allmänna 
utskottets sammanträde 2024-05-28. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Kultur- och fritidschef 
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Revidering handlingsplan bygdemedel 2024 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Godkänner handlingsplan för bygdemedel år 2024 enligt reviderat förslag och 
skicka den till Länsstyrelsen Västerbotten för ändring av nuvarande beslutade 
handlingsplan diarienummer 11360-2023, och därefter fastställande av 
Länsstyrelsen. 
 
Ärendebeskrivning 
Bygdemedel är ersättning till de bygder som påverkats av utbyggnaden av 
vattenkraft. Medel som inte behöver avsättas till rennäringen och att ersätta 
skador som orsakats av vattenkraften kan sökas av kommuner och ideella 
föreningar. 
 
Kommunen ska för varje nytt år upprätta en handlingsplan för hur 
bygdemedlen ska användas i kommunen under året och handlingsplanen 
inlämnas till Länsstyrelsen i Västerbotten senast 30 november året innan. 
 
Då det inkommit många ansökningar från föreningslivet per 2024-01-31 och 
det vid besked i mars visade sig att potten att fördela var högre än beräknat 
(1 136 739 kronor) så görs en omfördelning av handlingsplanen. Föreningslivet 
föreslås kunna söka medel från 70 % av potten, och medel för att främja 
näringslivet och medfinansiera projekt föreslås vara 30 % av potten. Det 
innebär att sökande föreningar får större möjlighet till stöd, medan Sorsele 
kommun får mindre medel för näringslivsfrämjande åtgärder. Efter beslut av 
kommunstyrelsen 2024-02-27 § 27 återstår 70 000 kronor för kommunen att 
fördela av medel för att främja näringslivet och medfinansiera projekt. 
Alternativa finansieringsformer för behov som kan uppstå för Sorsele kommun 
är medel för stärkt företagsklimat 1,76, där Tillväxtverket fördelar 1 760 000 
kronor per år till ett antal kommuner för att kunna genomföra generella 
näringslivsfrämjande insatser. 
 
Handlingsplanen fastställs av Länsstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av utvecklingschef 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Handlingsplan bygdemedel 2024 revidering 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 


Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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Yttrande övriga ansökningar bygdemedel 2024 
Allmänna utskottets beslut 
Att tillstyrka ansökan till: 
- Ammarnäs sameförening för ansökan om medel till inköp av 


multimediaanläggning, tillstyrker bidrag till 90 % av 65 000 kronor. 
- Sandsjö-Lomsele Allaktivitetsklubb för ansökan om bygdemedel för 


renovering av klubbhus, tillstyrker bidrag till 90 % av 63 675 kronor. 
- Sorsele brukshundsklubb för ansökan om medel för agilityutrustning, 


tillstyrker bidrag till 90 % av 55 220 kronor. 
- Sorsele innebandyklubb för ansökan om medel för inköp av sarg, mål och 


förvaringsskåp, tillstyrker bidrag till 90 % av 91 700 kronor. 
- Sorsele Skidklubb för ansökan om bygdemedel för utvecklingen av en 


freeskipark, tillstyrker bidrag till 90 % av 311 090 kronor. 
- Gargnäs behövs för ansökan om medel till inköp av drivmedelsanläggning, 


tillstyrker bidrag till 90 % av 293 458 kronor. Gargnäs behövs uppmuntras 
att se över möjligheten till evenemangsstöd från Sorsele kommun för 
invigningsfest av drivmedelsanläggningen. 


 
Att avstyrka ansökan från:  
- Destination Ammarnäs ekonomisk förening för ansökan om bygdemedel 


för förbättringar av spår och leder.  
I år har mer medel sökts än vad som kan beviljas i bidrag, och bidrag lämnas 
som regel inte till ekonomiska föreningar. Ansökan föreslås därför avstyrkas. 
Destination Ammarnäs ekonomisk förening uppmuntras att se över möjlighet 
till annan extern finansiering där föreningsstöd möjligen kan utgöra en del av 
finansieringen, eller att samverka med en annan förening för att göra en 
gemensam ansökan för projektet. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Magnus Norlund (M) och Kristina Axelsson (C) i 
handläggningen av detta ärende och lämnar sammanträdet. Ingen ersättare 
inträder. Pia Sjöberg (S) väljs att justera detta ärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har i Handlingsplan bygdemedel 2024 avsatt 70 % av 
beslutsramen för 2024 till främjande av kommunens föreningsliv, vilken 
uppgår till 1 136 739 kronor, varav 70 % utgör 795 717 kronor. Sju 
ansökningar har inkommit med geografisk spridning över hela kommunen. 
Totalt har 1 194 657 kronor sökts, 50 % mer än budget på 795 717 kronor. 


 
Främjande av kommunens föreningsliv ska enligt handlingsplanen för 2024 
omfatta åtgärder för ett hållbart föreningsliv och som bidrar till en livskraftig  
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och hållbar kommun med goda möjligheter att bo och leva i hela kommunen 
med livsvillkor som präglas av trygghet, tilltro och möjligheter till meningsfull 
fritid. Prioriteringar för 2024 ska göras inom ändamål som lever till ett 
livskraftigt och hållbart Sorsele kommun, samt som påtagligt höjer 
attraktiviteten i närliggande boendemiljö. 
 
För ansökningsåret har det sökts mer medel än vad som kan beviljas inom det 
ekonomiska utrymmet. Av dessa ansökningar är det en ansökan som inte fullt 
ut uppfyller de krav som ställs på sökande av föreningsbidrag. Handläggaren 
föreslår därför en prioritering utifrån de uppfyllda kraven på föreningsbidrag. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunchef 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 
 
Förslag till beslut 
Kommunchefen lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Länsstyrelsen Västerbotten  
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Au § 48 Dnr 2024/194-012 
 
Verksamhetsplaner 2024 – kommunstyrelsens verksamheter 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Anta verksamhetsplaner för stödverksamheten, tekniska verksamheten samt 
utvecklingsverksamheten. Samtliga verksamheter har gjort ett bra jobb. 
 
Ärendebeskrivning 
Verksamhetsplanen syftar till att lägga grund för att nå ökad måluppfyllelse av 
de politiskt antagna målen. Verksamhetsplanen kompletteras med en 
aktivitetsplan för respektive enhet. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av chef för stödverksamheten, teknisk chef samt 
utvecklingschef 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Verksamhetsplan 2024 Tekniska 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 
Verksamhetsplan 2024 Utvecklingsverksamheten 
Verksamhetsplan 2024 Stöd 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Anta verksamhetsplaner för stödverksamheten, tekniska 
verksamheten samt utvecklingsverksamheten. 
 
Pia Sjöberg (S) – Betona att samtliga verksamheter har gjort ett bra jobb. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det två förslag och allmänna utskottet beslutar enligt 
båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Medel till Lärarlönelyftet 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Allmänna utskottet inväntar risk- och konsekvensanalys som presenteras på 
kommunstyrelsens sammanträde 30 april. Allmänna utskottet lämnar inget 
förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan flera år tillbaka i samband med att statliga Lärarlönelyftet infördes valde 
Sorsele kommun att införa ett utökat lärarlönelyft för samtliga legitimerade 
lärare och förskollärare i kommunen oavsett vilken utbildningsform de 
undervisar i. De politiska beslut som finns i Sorsele kommun kring 
lärarlönelyftet sedan tidigare går inte i linje med varandra och därav behövs 
förtydligande i vad den politiska ledningen vill i frågan. 
 
Det som är beslutat om i dagsläget är att alla lärare ska få ta del av 
lärarlönelyftet under läsåret 2023/2024 under förutsättning att de uppfyller 
minst ett av kriterierna som det statliga lärarlönelyftet avser. För detta är beslut 
taget om 260 000 kronor i en politisk prioritering för budgetåret 2024. Vad som 
avses därefter framgår inte av några diarieförda beslut i ärendet. 
 
Det statliga lärarlönelyftet är riktat till legitimerade lärare inom förskoleklass, 
grundskola, anpassad grundskola, specialskola, sameskola, gymnasieskola och 
anpassad gymnasieskola. Av dessa skolformer är förskoleklass, grundskola och 
anpassad grundskola aktuella i Sorsele. Maximalt 10 % av statsbidraget kan 
nyttjas till förskollärare inom förskolan eller lärare inom fritidshem. 
 
Det betyder att lärare som undervisar inom SFI, Svenska för invandrare, inte 
kan ta del av det statliga lärarlönelyftet, och förskollärare inom förskolan och 
lärare inom fritidshem enbart kan ta del av en mindre del av det statsbidrag 
som kommunen kan söka vilket innebär att de flesta av dessa kommer att mista 
sitt lärarlönelyft. 
 
Tidigare har Sorsele kommun lyfts fram som en av kommunerna med låga 
löner för lärare men senaste statistiken visar att i jämförelse med andra 
kommuner är vi i topp gällande medianlöner för utbildade lärare i Västerbotten. 
Beaktas bör att den statistiken presenterar den totala lönen inklusive lönetillägg 
exempelvis lärarlönelyftet. För förskollärare och speciallärare ligger 
kommunen på medel för den senaste lönestatistiken (2023) men där gäller 
samma förutsättningar att det är den totala lönen inklusive lärarlönelyft. Detta 
kan medföra att förskollärarna i Sorsele hamnar ganska långt ned i medianlön 
jämfört med de kommuner som vi tittat på via personalenheten. 
 
Under läsåret 2023/24 hade Sorsele kommun statsbidrag för lärarlönelyft 
motsvarande 450 000 kronor fördelat 223 650 kronor för hösten 2023 och 
226 350 kronor för våren 2024. Utöver detta har kommunen beräknade  
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kostnader på drygt 405 000 kr för våren 2024 för att det politiska beslutet ska 
vara verkställt. Av dessa 405 000 kronor finns det en politisk prioritering på 
260 000 kronor. Detta under förutsättning att samtliga legitimerade lärare och 
förskollärare uppfyller minst ett av kraven. 
 
Det statliga lärarlönelyftet räcker till cirka 10 tjänster för Sorsele kommun. I 
kommunen betalades lärarlönelyftet ut motsvarande drygt 28 heltidstjänster 
under 2023 hösten (tjänstlediga borträknade). I kommunen finns det 32 
anställda legitimerade förskollärare och lärare. De medel som prioriteras av 
politiken har inte täckt de faktiska kostnaderna det senaste året vilket varit en 
bidragande faktor till budgetunderskottet för 2023. Observera att det är svårt att 
göra en exakt beräkning då det är en differens från år till år både i antalet 
anställda förskollärare och lärare med lärarlegitimation, men även utifrån 
eventuella tjänstledigheter. Beräkningen är avsedd att ge en överskådlig bild. 
Kostnaden för en medarbetare med lärarlönelyftet motsvarar 43 572 kronor. 
 
Tidigare har det lagts fram att det statliga lärarlönelyftet skulle minskas för att 
slutligen tas bort. Det har inte blivit av som planerat att det skulle avvecklas 
helt och hållet, däremot har statsbidraget till Sorsele kommun minskat något 
samt att personalomkostnadspålägget ökat de senaste åren. I nuläget finns inga 
indikationer på att det statliga lärarlönelyftet är på väg att avskaffas. 
 
Om kommunstyrelsen beslutar om att lärarlönelyftet ska fortsätta lokalt på 
samma sätt som tidigare att alla lärare och förskollärare som är legitimerade 
och uppfyller minst ett av kraven ska få ta del av lärarlönelyftet, behöver mer 
medel tillskjutas till budgeten alternativt ett tydliggörande från politiken om 
hur rektorerna ska förhålla sig till sin budgetram om inga medel tillskjuts. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av skolchef 
Skolchefens tjänsteutlåtande 
Bilaga tjänsteskrivelse – VB och SKR lönestatistik 2023 lärare 
 
Förslag till beslut 
Skolchefen lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
 
Ordförande – Allmänna utskottet inväntar risk- och konsekvensanalys som 
presenteras på kommunstyrelsens sammanträde 30 april. Allmänna utskottet 
lämnar inget förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Information Youth Up North 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras och allmänna utskottet ser fram emot projektets 
fortskridande. 
 
Ärendebeskrivning 
Projektledare inom Youth Up North presenterar under dagens sammanträde sitt 
arbete. 
 
Youth 2030 Movement verkar för att alla unga i Sverige har makt och 
inflytande över sina liv och den demokratiska samhällsstrukturen, med särskilt 
fokus där behoven är som störst. Youth Up North är ett projekt inom ramen för 
Youth 2030 Movement som syftar till att stärka ungas inflytande och 
delaktighet för att öka ungas förutsättningar att bo, leva och verka i norra 
Sverige. Familjen Kamprads stiftelse och Stenbecks Stiftelse bidrar med 
450 000 kronor årligen till kommunen för genomförande av projektet Youth 
Up North. 
 
Bidraget beviljas ett år i taget och betalas ut under första kvartalet varje år. 
Delrapportering ska lämnas in och godkännas varje år för att få fortsatt beviljat 
bidrag. Bidraget förutsätter att mottagaren är en kommun och lämnas inte för 
att bestrida kostnader i skattepliktig näringsverksamhet. Bidraget får enbart 
användas till allmännyttiga ändamål i Sverige och får inte användas av något 
kommunalt bolag. 
 
Sorsele kommun har tecknat ett samarbetsavtal med Youth 2030 Movement för 
perioden 2024-01-01—2026-12-31. För den perioden har projektet Youth Up 
North startats i fem nya kommuner – efter en ansökningsprocess med 18 
sökande kommuner har Sorsele valts ut tillsammans med kommunerna 
Jokkmokk, Haparanda, Vindeln och Åsele. 
 
Under sammanträdet redovisades bland annat anledningar till att jobba med 
ungas delaktighet. Youth Up North arbetar utifrån en fyrstegsmetod för att 
stärka ungas delaktighet, från idé till genomförande, tillsammans med 
lokalsamhällets beslutsfattare. Förutom att arbeta med fyrstegsmetoden finns 
det stora vinster med att anställa en ungdomskonsulent och att inrätta lokala 
styrgrupper. Arbetet behöver genomsyras av en medvetenhet om 
åldersmaktsordningen, och av en positiv syn på ungas förmåga. 
 
En utvärdering utförd av ett konsultföretag visar att Youth Up North bland 
annat har bidragit till stärkta förutsättningar för unga att leva och bo på 
landsbygden. 
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Kommunens fokusområden (ungas fritid samt landsbygdsutveckling) och 
målgrupp (ungdomar i åldersspannet 11–25 år med extra fokus på 
åldersspannet 11–18 år) presenterades. Sorsele kommun vill utmana den 
urbana normen som säger att unga måste flytta för att förverkliga sig själv. 
Unga ska ges förutsättningar för delaktighet och inflytande, och politik ska 
vara roligt, förståeligt och på de ungas villkor.  
 
Under gårdagen den 15 april deltog projektledarna vid ett par aktiviteter 
tillsammans med ungdomar i Sorsele, och idag den 16 april har besök gjort på 
Vindelälvsskolan i Sorsele. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av projektledare Youth Up North 
Muntlig information av kultur- och fritidschef 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras och allmänna utskottet ser fram emot 
projektets fortskridande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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